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BADACSONYTÖRDEMIC KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ TESTÜLETE 
 
Szám: 27/2015. 

 
JEGYZŐKÖNYV 

 
 
Készült Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. november 
18-án 17.00 órakor megtartott nyilvános üléséről. 
 
ÜLÉS HELYE: Faluház Badacsonytördemic, Hősök útja 12. 
 
JELEN VANNAK:  
 
  Vollmuth Péter polgármester 
  Kövesdi Anett alpolgármester 
  Szabó Imre alpolgármester 
  Kövesdi Sándor képviselő 
  Csonka Gergő képviselő 
 
TANÁCSKOZÁSRA JOGGAL MEGHÍVOTT: 
 
  Lutár Mária jegyző 
  Páros Gyuláné pénzügyi ügyintéző 
  Horváth Anikó pénzügyi ügyintéző 
  Szántóné Jochmann Judit óvodavezető 
  Szalay István műszaki ügyintéző 
 
Lakosság részéről 16 fő. 
   
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Üdvözlöm a megjelenteket, megállapítom, hogy 5 
képviselő jelen van, az ülés határozatképes. Az ülést megnyitom. 
Javasolom a Képviselő-testület tagjainak, hogy a meghívóban szereplő napirendi pontot 
tárgyalja meg. 
A napirendi javaslatot a Képviselő-testület 5 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 
nélkül elfogadja. 
 
Megtárgyalt napirend 
 
1. Javaslat Badacsonytördemic településrendezési eszközei módosításának elfogadására 2. 

ütem 
2. Badacsonytördemic Község Önkormányzata Badacsonylábdihegyi Strandüzemeltető Kft. 

javadalmazási szabályzatának elfogadása 
3. Tájékoztató Badacsonytördemic Község Önkormányzat 2015. III. negyedévi 

költségvetési gazdálkodásáról 
4. A Tapolca Környéki Önkormányzati Társulás Társulási megállapodás módosítása 
5. Tájékoztató a konditerem kialakításával kapcsolatos intézkedésekről 
6. Vegyes ügyek 
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1. Javaslat Badacsonytördemic településrendezési eszközei módosításának elfogadására 
2. ütem 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van-e kiegészítés? 
 
SZALAY ISTVÁN műszaki ügyintéző: Nincsen. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Hogy a nagyközönség is tudja, hogy két pontot érint a 
honvédség által használt állami területet és a 092/1 –es hrsz-ú lábdihegyi belsőmedencés 
kikötő a továbbfejlesztése és létesítése. Erről van szó, ha esetleg valaki nem tudja. Képviselők 
közül, kinek van kérdése a napirendi ponttal kapcsolatban? Szavazhatunk? Ki szavaz igennel, 
hogy elfogadja a településszerkezeti terv módosításának 2. ütemére vonatkozó határozati 
javaslatot? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozta az alábbi 
 
166/2015. (XI. 18.) Kt 

H a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
megtárgyalta a „Javaslat Badacsonytördemic településrendezési 
eszközei módosításának elfogadására, 2. ütem” tárgyú 
előterjesztést és úgy határozott, hogy 

 
1. Elfogadja a határozat 1. mellékletét képező SzM-2 jelű 
településszerkezeti tervmódosító tervlapot, és a határozat 2. 
mellékletét képező Badacsonytördemic hatályos 
településszerkezeti terve leírását módosító dokumentumot. A 
mellékletek tartalmát a 82/2009. (XII. 29.) számú határozattal 
jóváhagyott településszerkezeti tervbe és a 34/2005. (IV. 20.) 
számú határozattal jóváhagyott településszerkezeti leírásba be 
kell építeni. 

 
2. Megbízza a polgármestert, hogy  
a) a településrendezési eszközöket (módosító határozat és 
rendelet, valamint azok mellékleteit) - az elfogadásáról szóló 
jegyzőkönyvvel együtt - küldje meg az illetékes Állami 
Főépítész számára és az eljárásban résztvevő összes 
államigazgatási szervnek, vagy küldjön értesítést az elektronikus 
úton hitelesített dokumentumok elérési lehetőségéről. 
b) gondoskodjon a településrendezési eszközök 
nyilvánosságáról, az önkormányzat honlapján való 
közzétételéről, valamint az egyes ingatlanokkal kapcsolatos 
településrendezési követelményekről adandó tájékoztatásról. 
 
Határidő: a) pont esetében: 2015. döntés követő 15 napon belül 

     b) pont esetében: döntést követően folyamatos  
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 
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VOLLMUTH PÉTER polgármester: Felteszem szavazásra, ki szavaz igennel, hogy elfogadja 
a HÉSZ módosítására vonatkozó rendelet tervezetet? Egyhangú igen szavazat. 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül megalkotta az 
alábbi 
 
17/2015. (XI. 23.) 

r e n d e l e t e t  
 
Badacsonytördemic község helyi építési szabályzatának, és 
szabályozási tervének jóváhagyásáról szóló 4/2005. (VI. 01.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 
 
 

2. Badacsonytördemic Község Önkormányzata Badacsonylábdihegyi Strandüzemeltető 
Kft. javadalmazási szabályzatának elfogadása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van-e kérdés ezzel kapcsolatban? Ki szavaz igennel, 
hogy elfogadja a Strandüzemeltető Kft. javadalmazási szabályzatát? Egyhangú igen 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozta az alábbi 
 
167/2015.(XI. 18.) Kt 

H a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a köztulajdonban álló gazdasági társaságok takarékosabb 
működéséről szóló 2009. évi CXXII. törvény 5. § (3) bekezdése 
alapján a Badacsonytördemic Község Önkormányzata 
tulajdonában álló Badacsonylábdihegyi Strandüzemeltető Kft. 
javadalmazási szabályzatát a mellékletbe foglalt tartalommal 
elfogadja. 
A Képviselő-testület felhívja a Kft. ügyvezetőjét, hogy 
intézkedjen a szabályzatnak a cégiratok közé történő letétbe 
helyezéséről. 
Felelő: Vollmuth Péter polgármester 
 Rindermojzer Renáta ügyvezető 
Határidő: azonnal 
 
 

VOLLMUTH PÉTER polgármester: Rindermojzer Renáta a Strandüzemeltető KFT. vezetője, 
akinek a javadalmazását rendezni kellene. Bruttó 170.000 Ft összegben javasolom 
megállapítani 2015. október 1-től a havi illetményét. Meglátjuk majd, hogy hogyan tovább és 
akkor majd léphetünk ebben a dologban. Kinek van kérdése? Felteszem szavazásra, ki szavaz 
igennel, hogy Rindermojzer Renáta ügyvezető havi illetménye bruttó 170.000 Ft legyen? 
Egyhangú igen szavazat. 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozta az alábbi 
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168/2015. (XI. 18.) Kt 
H a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a Badacsonylábdihegyi Strandüzemeltető Kft. ügyvezetőjének, 
Rindremojzer Renátának a havi illetményét, 2015. október 1. 
napjától bruttó 170.000 Ft-ban állapítja meg. 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Lutár Mária jegyző 
 

 
3. Tájékoztató Badacsonytördemic Község Önkormányzat 2015. III. negyedévi 
költségvetési gazdálkodásáról 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van-e kiegészíteni való? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Nincsen. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kinek van kérdése a testület tagjai közül költségvetési 
gazdálkodással kapcsolatban? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nekem csak egy megjegyzésem van, hogy a Közös 
Önkormányzati Hivatal jó gazdasági helyzetben van, mivel nem kérte a pénzünket eddig. 
 
PÁROS GYULÁNÉ pénzügyi ügyintéző: Igen, örülök, hogy észrevette, és nem nekünk 
kellett felhozni. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kinek van kérdése? Van hozzáfűzni való még egyéb? 
Szavazhatunk? Ki szavaz igennel, hogy elfogadja a 3. napirendi pontot? Egyhangú igen. 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozta az alábbi 
 
169/2015. (XI. 18.) 

h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
az önkormányzat 2015. III. negyedévi költségvetési 
gazdálkodásáról szóló tájékoztatót elfogadta. 

 
4. A Tapolca Környéki Önkormányzati Társulás Társulási megállapodás módosítása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van kiegészíteni való? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Nincsen, az előterjesztésben szerepel, erről már múltkor született 
egy állásfoglalás, most a megállapodás módosítása került sorra, ahhoz kell a testület döntése. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van kérdés? Szavazhatunk? Ki az, aki igennel szavaz, 
hogy elfogadja a 4. napirendi pontot? 
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A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül megalkotta az 
alábbi 
 
170/2015. (XI. 18.) Kt 

 H a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a Tapolca Környéki Önkormányzati Társulás Társulási 
Megállapodását az előterjesztett módosító okiratban foglaltakkal 
egyezően jóváhagyja. 
Felkéri a polgármestert, hogy a döntésről szóló határozatot 
küldje meg a Társulás elnökének további intézkedés végett. 
Határidő: 2015. november 20. 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 

 
5. Tájékoztató a konditerem kialakításával kapcsolatos intézkedésekről 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kinek van kiegészíteni valója vagy kérdése? Nincs 
kérdés? Szavazhatunk akkor? Ki szavaz igennel, hogy elfogadja az 5. napirendi pontot? 
Egyhangú igen. 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozta az alábbi 
 
171/2015. (XI. 18.) Kt 

 H a t á r o z a t o t 
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a konditerem kialakításával kapcsolatos intézkedésekről szóló 
tájékoztatót elfogadta. 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 

 
 
Vegyes ügyek 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: A hó tolással kapcsolatosan szeretnék kérdezni, mivel nem volt 
napirenden. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én már próbáltam ebben a dologban tájékozódni. Még jó 
az idő, most szerintem döntsünk arról, hogy kérünk ajánlatot elsősorban a helybeliektől. Jó? 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Rendben. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van-e ezzel kapcsolatosan valakinek kérdése, mikor 
legyen a dátum, mikor lesz ülés? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: November 25-én a közmeghallgatás előtt lenne egy zárt ülés, ahol 
szociális ügyek, Bursa Hungarica pályázatról kellene dönteni. Utána erről is lehetne dönteni. 
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SZABÓ IMRE alpolgármester: A síkosság mentesítésről is kellene dönteni, nemcsak a hó 
tolásról. Mert egyre kevesebb a hó, és egyre nagyobb szükség lenne a síkosság mentesítésre. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Speciálisan melyik útra gondolsz? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Az összes út kereszteződés, ami jön le a hegyből. Elég sokan 
járnak biciklivel is, és ha le van fagyva az út…  
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Jogos teljesen ez a dolog, viszont amikor beérünk 
Gulácsról a Szent István utca, a Debreczenyi Gy. Utca a közútkezelőnek a dolga. Évek óta 
valamilyen módon nekünk kell helyt állni ott is. És továbbá a Szent István utca folytatása a 
Római út szintén közútkezelős dolog. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Régebben volt biciklis baleset a síkosság miatt. Ha valaki 
vállal ilyet meg kell bízni, vagy valami más megoldást keresni kell. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Jó, akkor írjuk bele ezt is és jelöljük meg azokat a 
pontokat a Kisfaludy utca Rodostó utca kereszteződése, a Kisfaludy utcának a Kolóniához 
csatlakozó része, a Lábdi utcák kereszteződései, az Orgona utca, ami fontos, a Ranolder utca 
nagyon fontos a följövő rész, a Turista utca nem tudom mennyire forgalmas ilyenkor….. 
Ezeket a pontokat össze kell szedni és akkor ezeket megjelölni. Talán még az Alibán utca ott 
azért laknak egy páran, ezeket a pontokat síkosság mentesíteni kell. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: A Herczeg Ferenc utcában vannak gyerekek, akik iskolába 
mennek busszal. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Lehet síkosság mentesítéssel együtt kérni az árajánlatot. 
  
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Akkor úgy kérjük. 
 
CSONKA LÁSZLÓ lakó: Nekem a síkosság mentesítéssel kapcsolatosan lenne egy-két 
gondolatom. Ha szükség van rá, szerintem a síkosság mentesítést nemcsak a csomópontokon, 
hanem mindenhol meg kellene oldani. Legyen akármelyik utca lakott területen, hiszen baleset 
veszélyes. Gondolok én akár ónos eső esetén. Volt már rá precedens, hogy akár egy hétig is 
ónos eső esett. Köszönöm. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Úgy gondolom, hogy valamilyen szinten a lakóknak is 
bele kellene folyni ebbe. Azért valamilyen szinten a lakók is érintettek, hogy részt vegyenek. 
Inkább egy összetett dolognak gondolom én. Vállaljanak ők is valamit ezzel kapcsolatban. A 
járdákat maguk előtt, bár nem mindenhol laknak, de ne vállaljunk át mindent, én ezt 
javasolnám. Jó akkor ezt a felkérést kiküldjük, 25-ére elképzelhető, hogy lesz árajánlat? 
 
CSONKA LÁSZLÓ lakó: Akár azonnal. Ugyanannyi, amennyi tavaly volt. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Olyanokat, akik esetleg érintettek akkor meg kell keresni 
aztán, nem tudom, hogy a Gáspár úr illetve a Körmendi Úr foglalkozik-e ilyennel? A Horváth 
Norbertet vagy az Árvai Csaba őrájuk gondoltam, hogy meg kell őket keresni.  
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Mi van még, vegyes ügyek keretében? 
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KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nekem lenne. Tegnap előtt beadtam a jegyzőnőnek - nem 
voltál itt - egy kérelmet, nem került ide a testület elé. A Debreczenyi Gyula utca melletti árok 
a folytatására. Nem került ide szóban elmondom. A Debreczenyi Gyula utca páratlan 
számozású oldalán felújításra került a vízelvezető árok a Zöldfa utca elágazásáig. A vasúti 
átjáró és a Zöldfa utcai szakaszon is megkezdődtek a munkálatok, de befejezésre nem 
kerültek. Jelen állapotában balesetveszélyesnek mondható az útszakasz, ugyan is az útpadka a 
kiásott árokmeder miatt megsüllyedt. Az árok felújítása a közmunka programban részt vevő 
dolgozókkal megoldható. Várható költségek, kb. 60 méter hosszúságú árokról lenne szó, 
meder betonelem 120 db-ra lenne szükség, aminek az ára darabonként 2.950 Ft. Járdalap 
40x40x6 cm-esből 300 db kellene, aminek 430 Ft darabja. És hát az ajzat kavicsot, azt nem 
tudom, hogy bazalt meddővel vagy mivel oldották meg, arra nem tudok árat mondani. Így kb. 
olyan 500.000 Ft összegbe kerülne ennek az ároknak kiépítése. Kérem, a tisztelt képviselő 
társaimat, hogy az általános tartalék terhére biztosítsák ezeknek a munkálatoknak az 
elvégzését. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én nem javaslom, mert igazán nincs előkészítve. Ezt 
eddig is az önkormányzat saját erőből csinálta, és be is akarja fejezni. Jelen pillanatban a 
közmunkásoknak azt gondolom, hogy van ott egy 092/1-es hrsz-ú terület fakivágási engedély 
van rá, amit ki kell termelni, hogy mint az előző évben tovább tudjunk lépni és egyáltalán a 
tűzifa kérelmeket teljesíteni kell. Erre én nem merek ígéretet tenni, hogy ezt meg tudjuk 
szervezni, hogy ez elkészüljön. Én is azt gondolom, hogy be kell fejezni, mert egy elkezdett 
dologról van szó, de most ne döntsünk róla, ezt kérem a testülettől ebben az ügyben. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Polgármester úr én beadtam a kérelmemet határidő előtt, 
hogy nem került a testület elé ezt mondjuk… 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Ez az én hibám. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Jó. Azért mondtam, hogy szóban beterjesztettem úgy, hogy 
légy szíves szavaztasd meg a képviselő-testülettel, hogy elfogadják-e az előterjesztést. Így 
szóbeli előterjesztést és akkor…. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Változatlanul nem javaslom, mert nincs előkészítve az 
anyag. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Meg kell szavaztatnod polgármester úr, mert ez képviselői 
indítvány. Itt szavaztatsz, és a képviselő-testület dönt. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nem, azért ez nem így megy. Nem szavaztatok, és nem 
teszem fel szavazásra. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Törvényt sértesz polgármester úr! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nem teszem fel szavazásra, mert elő kell készíteni ezt a 
dolgot! Ha tényleg odafigyelünk a pénzekre, akkor készítsük elő rendesen. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Én beterjesztettem! 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Szeretnék hozzászólni. 
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VOLLMUTH PÉTER polgármester: Tessék. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Kövesdi Sándor képviselő úr ezt beterjesztette, számokkal és 
ez bruttó és ez nem lesz több. És ha így is, úgy is azt mondta a polgármester úr, hogy be van 
tervezve, megcsináljuk, akkor miért ne szavaznánk meg. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Az a helyzet, hogy egyrészt időjárás függő a dolog, 
bármikor bejöhet azaz idő, és akkor is félbemarad. Azt mondom, hogy itt vagyunk már 
december elején, nem javasolom, hogy belemenjünk egy olyan dologba. Azaz út egyébként a 
közútkezelőé, az árok a miénk, én változatlanul azt mondom, hogy nem javaslom ezt a dolgot, 
mert egy könnyelmű beruházás lenne. Szóval, másrészt meg nincs megfelelő erőforrásunk 
hozzá. Nincs erőforrás hozzá, akivel be tudjuk fejezni. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Én úgy gondolom, hogy egyrészt van ennek egy költségvetési forrás 
fedezete, amiről most tud esetleg dönteni a képviselő-testület az általános tartalék terhére. Azt 
viszont nem tudja bevállalni a polgármester úr, hogy ez most el is készül. Tehát arre most nem 
tud kötelezettséget vállalni, mert a közmunkások kevesen vannak és van egy feladat, amit 
meg kell oldani, ami elsőbbséget élvez. Azt nem tudja bevállalni, hogy december 31-ig ez a 
munka elkészül. A forrásáról lehet dönteni, csak attól még az árok nem lesz kész. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nem azt mondtam, hogy december 31-ig legyen kész. Én azt 
mondtam, hogy a fedezetet biztosítsa a képviselő-testület, az anyagot mindenféleképen meg 
kell rendelni, az sem olyan, hogy odamegyek a Tüzépbe esetleg, és elhozom. Gondolom, 
hogy ezeket az elemeket meg kell rendelni. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Ezt a következő évi költségvetésbe betervezheti a testület. 
  
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ez egy javaslat, hogy ha arra lehetőség van, hogy ezt lehet 
csinálni, egyrészt csinálni kell. A másik rész, hogy ha ott egy autóbusz… A közlekedési táblák 
már most a levegőben lógnak. Egy az, hogy kimosta már a víz a padkát. Ott, ha egy autóbusz 
véletlenül belezúg, mennyibe fog kerülni az önkormányzatnak? Ne adj Isten, még baleset is 
történik belőle, személyi sérülés? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Azaz útfenntartóé, nem önkormányzati út. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Mi ástuk ki az árkot. Mi vettük el a földet, az út mellől. 
Ezért minket fognak felelősségre vonni. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Tévedés, mert ahhoz az árokhoz nem nyúltunk hozzá. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ott a föld polgármester úr. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Mondtam, hogy nem nyúltunk hozzá Sanyi! Ahhoz, csak 
úgy szoktunk, hogy fokozatosan, úgy szoktuk a földet megmozgatni. Úgyhogy ez tévedés. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Polgármester úr, ott van előttem, ott dolgoztak a 
közmunkások. Ássák végig az egészet, ahol átjárnak a MÁV a területére még ott is. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nem vitatkozom, ennek semmi értelme nincs. 
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KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Az a kérésem, hogy szavaztasd meg légy szíves, ez törvényi 
kötelezettséged. Amennyiben nem szavaztatod meg, törvénysértést csinálsz. Kénytelen leszek 
utána a képviselő-testületet felkérni, hogy szankcionáljon téged. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Azt kellene megszavazni, hogy a költségvetésből jusson 
rá pénz. Nem arról szavazunk most, hogy el is készül, hanem amit a jegyzőasszony mondott, 
hogy a költségvetésbe bekerüljön az árok építése. Arról kellene szavaznunk most. Semmi 
másról? Amúgy is elő kellene készíteni….. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Akkor az anyagot már meg tudnánk venni is. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Olyan határozat szülessen, hogy azaz árok el fog készülni 
és ehhez pénzt is biztosít az önkormányzat, amit amúgy is tervezett a polgármester úr.  
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Amúgy ezt a logikát egyszerűen nem értem. Van egy 
hónap, és nem tudjuk, hogy milyen idő lesz. Az, hogy több éven keresztül készül, úgy 
gondolom, hogy nem fogjuk abbahagyni, be fogjuk fejezni. Az, hogy az idén nem tudtunk 
tovább lépni erre több ok is volt. Mert egyrészt kevés közmunkásunk volt, másrészt, a Zsarnai 
Ferenc, aki általában szokta ezt csinálni, már későn került ide, most van egyéb dolgunk. Most 
miért kell ezt mindenáron keresztül erőltetni, lehet, hogy tavasszal, ezzel fogunk kezdeni, ha 
úgy alakul, be fogjuk fejezni. Én nem hiszem el, hogy most egy hónap alatt nekünk ezt össze 
kellene hoznunk, hogyha éveket, évtizedeket, mert azon keresztül működött, hogy nem bír ki 
4-5 hónapot, amikor megjön a jó idő. Miért erőszakoljuk most ki ezt, ennél jobban elő lehet 
készíteni ezt. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Szerintem annyi az egész, amiről lehet szavazni, vagyis 
amiről szavazni kellene, hogy a képviselő úr is megnyugodna, hogy betervezzük a 
költségvetésbe. Ahogy a többi határozat esetében is oda írni, hogy folyamatos a 
megvalósítása. A megvalósítás nem biztos, hogy az idei évben fog megtörténni, hanem a 
következő évben, ahogy az időjárás engedi és a kapacitás meg van. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Alpolgármester asszony, én idáig sem zárkóztam el, sőt a 
mozitól vagy ahol a Zsárék laknak ott egy összeborult köves árok volt. Onnan elkezdtük 
évente építgetni, miért hagynánk abba, amikor esztétikailag és praktikusság szempontjából 
is…… De most úgy tűnik, hogy a képviselő úr azt mondja, hogy fejezzük be december 31-ig. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Én nem azt mondtam bocsánat polgármester úr. Én egy 
kérelmet adtam be, hogy ennek az ároknak a befejezéséhez a képviselő-testület biztosítsa az 
anyagi fedezetet. Én ezt kértem. Nem azt mondtam, hogy holnapra legyen kész. Ha biztosítja 
a képviselő-testület a pénzt rá, akkor meg lehet rendelni, meg lehet venni, van hely, ahova 
letesszük. És ha van rá kapacitás, lehet csinálni meg, ha az idő is engedi. Én ezt kértem. Én 
azt nem akarom, mondjuk, hogy 2018-ban épüljön meg ez az árok. Mert ahogyan a Szent 
István utcától elindult az árok, négyévente a választási ciklusban… az is a neve, hogy 
választási árok, hogy ez menjen végig. 2006-ban elindult a Szent István utcában, a 
kereszteződéstől 2010-ben nem tudom le a Gelencsér Janikáékig nekem még úgy tűnik, 
tavalyi választáskor nekiálltunk jönni lefelé a Zöldfa utca végéig. Akkor most várjunk 2018-ig 
polgármester úr? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ezt azért visszautasítom! 
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KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Polgármester úr, meg lehet kérdezni a lakosságtól. Ők 
mondják, hogy választási árok. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ne essünk azért ilyen túlzásokba Sanyi! Minden évben 
építettünk hozzá egy-egy szakaszt, és azt gondolom, hogy az idén kimaradt valóban. Azt 
gondolom, hogy akár tavasszal berakjuk a jövő évi költségvetésbe, be lehet fejezni ezt az 
árkot. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Én most kértem polgármester úr, hogy … 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: A képviselő úr feltette szavazásra akkor szavazzunk róla. A 
pénzt megszavazzuk, és ha lesz kapacitás, ahogy az Anett is mondta, nem az, hogy holnap 
neki kell állni, ha lesz kapacitás nekiállunk, meg ahogy az idő engedi. Ezzel a feltétellel és 
akkor….. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Költségvetésben látszódjon, hogy mint pl. óvoda felújítás 
vagy bármi más. Kik kapnak pénzt, egyesületek bizonyos összegben. A költségvetésbe úgy 
legyen betervezve, hogy ezt a pénzösszeget az árok felújítására fordítjuk. Nem arról van 
szó… 
  
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ez még az idei költségvetés. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: De azt át lehet vinni a következő évre, ha megmarad. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: De nekünk most kell megvenni az anyagot, mert jövőre már 
5000 Ft-ba kerül a beton anyag. Egyszerű logikai dolog, nem polgármester úr nincs igazad! 
Mert ha a te akaratoddal valami nem stimmelni, akkor nem, akarod megszavaztatni! Ez nem 
így működik! Ez egy önkormányzat, azért vannak a képviselők, hogy döntsenek. Te is a 
képviselő-testületben egy személy vagy! Te vezeted le a testületi üléseket! Én beterjesztettem, 
légy szíves ezt szavaztasd meg! Ha a képviselők úgy határoznak, hogy nem járulnak hozzá, 
tudomásul veszem. Ha azt mondják, hogy hozzájárulnak, akkor neked kell tudomásul venni! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Akkor fölteszem szavazásra, hogy ki az, aki igennel 
szavaz, hogy a jövő évi költségvetésbe betegyük az ároképítés a befejezését? 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Polgármester úr az idei költségvetésről beszéltünk, nem a jövő 
éviről! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én a jövő éviről beszélek! 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: A polgármester úr a jövő éviről beszél, a Sándor pedig az idei 
évről! 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Az előterjesztés a mostaniról szól! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Egy picikét próbáljunk logikusan gondolkodni! Van 
vissza egy hónap ebből az évből, és le kell zárni az évet! Kicsit próbáljunk meg gondolkodni! 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nem december 31-én fogják lezárni az évet! Februárban lesz 
lezárva vagy márciusban! Van még 1,5 hónapunk! 
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VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nem értem meg, hogy miért fontos ennyire ezt a dolog! 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Én papíron szeretném látni polgármester úr, hogy ezt a 
képviselő-testület megszavazta, ezt az anyagot megrendeli az önkormányzat és tudom, hogy 
ez az árok el fog készülni. Ha majd ekkor, meg akkor….A másik árok is 10 éve épül! A mai 
napig nincs vele semmi! 2005-ben ígérted meg, hogy ez az árok meg lesz itt oldalt csinálva. 
Lett belőle valami? Semmi! Én most itt akkor határozatban szeretném látni, hogy mi történik. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Jó, akkor ki az, aki a jövő évi költségvetés terhére, 
változatlanul fölteszem………. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Polgármester úr, szeretnének kérdezni! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Azt majd én mondom meg, hogy ki kérdezhet, jó? 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Én jeleztem magának, hogy… 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én meg föltettem a kérdést, hogy ki az, aki a jövő évi 
költségvetés terhére…. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Köszönöm szépen az ülésen való részvételt, távoztam! 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Én is nagyon szépen köszönöm, főleg, hogy egyet tudunk 
érteni…. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: És azt azért kérem majd beleírni a jegyzőkönyvbe, hogy a 
polgármester úr nem hajlandó a képviselő javaslatát feltenni szavazásra. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Maga az első az egyenlők közül, azaz ha a többség úgy dönt, 
hogy megszavazzuk, akkor magának nincs beleszólása, hogy ha megszavazzuk. Mindig úgy 
működik, úgy látszik, mintha a polgármester úrnak több szavazata lenne. Nem! Ez egy 
testület, az a dolga a testületnek, hogy megszavazza. Úgy látszik, itt másként működnek a 
dolgok, de nem fognak másként működni. Köszönöm szépen. Viszlát! 
 
Kövesdi Sándor és Csonka Gergő képviselők 17 óra 30 perckor elhagyták az üléstermet. 
A képviselők száma 3 fő. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ki az, aki a jövő évi költségvetés terhére támogatja a  
Debreczenyi  Gyula utcában az elmaradt árokszakasz rendbetételét? 
 
A Képviselő-testület 2 igen szavazattal 1 tartózkodással és ellenszavazat nélkül meghozta az 
alábbi 
 
172/2015.(XI. 18.) Kt 
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folytatásához szükséges költségeket a 2016. évi költségvetésbe 
beépíti. 
Határidő: 2016. február 28. 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 
 

 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Szeretném, ha költségvetésbe bekerülne, de úgy is a 
következő költségvetésnél fogjuk rendezni. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Sajnálom, de nincs logikája. Itt van a december a 
nyakunkon. Miért nem volt jó ez a … 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Igazából csak annyit szeretett volna, hogy legyen 
elkülönítve erre az összeg akár az idei költségvetésből, ha van rá pénz, és készüljön el jövőre. 
Tehát, az időjárástól függetlenül. Igazából mindegy, ha a 2015-ös költségvetésben van benne, 
akkor 2015 elején meg kell vásárolni az anyagokat hozzá, mert valószínű, hogy árváltozás 
lesz. Akkor jövőre nem 400.000 Ft-ról fogunk dönteni lehet, hogy 500.000 Ft-ról, vagy nem 
500.000 Ft-ról, hanem 600.000 Ft-ról. Csak az a lényeg, hogy elkészüljön. 
 
PÁROS GYULÁNÉ pénzügyi ügyintéző: Azt is kell nézni, hogy milyen szinten volt 
előkészítve. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Én azt is megszavaztam volna, ha arról szavazunk, hogy 
legyen előkészítve és a következő ülésen szavazunk a pénzösszegről. Máshogy 
megfogalmazva a határozatot. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: És akkor miért nem elfogadható Anett, hogy a jövő évi 
költségvetésben. És ha eljön a jó idő, akkor abban a pillanatban megcsináljuk. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Nem engem kell meggyőzni. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ezt egyszerűen nem értem, ezt a sietséget. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Talán csak azért, mert az idei évben nem történt 
ároképítés. Tényleg ott van az a szakasz, az eleje készen van, a vége nincsen készen. Most a 
költségvetési számok láthatóak voltak…  
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Amikor a konszolidációs pályázatot beadtuk, 
felépítettünk egy koncepciót. Amikor az édesapja felvetette ezt a dolgot, akkor azt mondtam, 
hogy jó, legyen így. Meg azt mondtuk, hogy Kisfaludy utca megerősítése, megszélesítése 
padkával való megerősítése, és ez az Iskola úti árok. Lementem megnéztük, azt mondtam, 
hogy jogos. Azért ilyenekre is figyelni kell, azt mondják, és ezt higgyék el nekem, hogy 
eléggé nagy a rutinom ebben a dologban, azt mondják, hogy megcsináltuk innen ezt az árkot, 
meg onnan ezt az árkot. Miért? Mert ott lakik két képviselő. Na, most én nem ezért toltam el 
ezt, hanem egyszerűen az időjárás miatt. Nem azért, hogy ne csináljuk meg. Ezért lett volna 
logikus, hogy megszavazzuk a jövő évi költségvetést. Aztán ha márciusban eljön az idő, 
nekiállunk és két hét alatt meg lehet csinálni. Szóval ennyire sürgetni, ennyire nem szabad 
belecsúszni, nem tudjuk, hogy mikor milyen idő szakad ránk. És ráadásul nem akarom 
bántani a közmunkásokat, azért nem sztahanovisták, ezt el kell mondani. Ráadásul vannak 
más munkáink is. 
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KÖVESDI ANETT alpolgármester: Polgármester úr nem engem kell meggyőzni én itt 
voltam….. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Egyébként még annyi kiegészítésül, ismerem a területet, 
annak az alsó része háromszorosan érintett. Egyrészt MÁV-os területet érint, közútkezelőt 
érint, minket érint. Tehát ezt a dolgot még a Budai úrral meg még egy-két emberrel le kell 
tisztázni. T Meg fogjuk csinálni, mert már megszavaztuk ezt biztos. De ezeket az építész úrral 
végig kell járnunk. Biztos, hogy nem fognak tiltakozni a MÁV-os területen oldjuk meg ezt, a 
fa ügyben is kellene lépnünk. Régi dolog a három nyárfa a kivágása, mert az is egy MÁV-os 
terület, nem a mi területünk. Ott van még három akácfa, amit rendezni kellene. Van még 
valami a vegyes ügyek keretében? 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: A tavalyi közmeghallgatás jegyzőkönyvét átolvastam és a 
következő két dologban szeretnék érdeklődni. Az egyik az volt, hogy a templom előtt a 
gesztenyefáknak nagyon lelóg az águk. Azt jelezte az egyik lakos, hogy esetleg azzal kellene 
valamit kezdeni. Megnéztük, mi úgy látjuk, hogy belógnak az ágak, tehát a közlekedést 
valószínűleg zavarja. Most lehullnak a levelek, tehát most van olyan időszak, hogy ha 
ténylegesen hozzá kell nyúlni, akkor le lehetne vágni. A másik pedig a Tavasz utcánál jelezték 
azt, hogy van itt egy lépcső, amin-télen megáll a csapadék. Tehát kellene egy betonréteget 
rátenni. Csak most már lassan kifutunk az időből, ebből a szempontból. Nem tudom, hogy 
ezekkel lehet-e valamit kezdeni. Tehát ez a kettő. A költségvetési beszámoló mögött volt egy 
kérés javaslat. Én benyújtottam a mai nap folyamán egy javaslatot a terembérletre 
vonatkozóan, akkor arról nem beszélünk. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én azt gondolom, hogy támogatható de, itt speciális 
helyzet van a gyógyszertár melletti helyiségnél ahol a gyógyszertár miatt a fűtés plusz 
költséget jelent. A Mauerné Eszterrel tárgyaltam erről a dologról, én azt mondtam, hogy egy 
800-1000 Ft-ot fizessenek, mert sokszor kell igazítani a fűtésen. Tavaly még szilveszterkor is 
volt egy ilyen bolondok háza, tehát ennek vannak költségei, azt akarom mondani. Azt 
gondolom, hogy a nyugdíjasoktól ne kérjünk, odaát kérjünk valamennyit, mert azért vannak 
költség dolgok. És nem olyan nagy költségek, amiket kérünk, egyébként teljesen elfogadható, 
beleillik ebbe a koncepcióba, az én részemről támogatható. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Úgy is rendeletet kell alkotni, tehát amit most javaslatot 
tettem megfelelő vagy nem megfelelő.  
Ennél rosszabb állapotban levő épületnél is pl. az árusok 3000 Ft-ot kifizetnek óránként. Tehát 
itt meg 1500 Ft-ot kérünk mi. Nem tudom, esetleg a későbbiek folyamán a bevételből lehet 
azt is megoldani, hogy a felújított zongorát elkeríteni, hogy ahhoz ne tudjon senki 
hozzányúlni, és akkor ott bent is lehet tornázni, vagy úgy kihasználni azt a helyiséget, hogy 
nem kell a napközivel foglalkozni. Egyrészt bevétel is lenne, másrészt meg akkor mindenki 
tudná tartani magát ahhoz, hogy ha születésnapot vagy ha bármi olyat szeretne tartani. Fix 
összeg ezen nem változtatunk én ennyivel emeltem az árakat. A Tündivel is beszéltem erről, 
hogy volt alkalmam részt venni többször előadáson, amikor a Pusztai professzor úrék 
tartottak, és nem mindig van teltház, hanem kisebb létszámban is vannak. Esetleg akkor 
kisebb helyiségben akár itt is meg lehet tartani. Kivetítés, projektor vagy bármi, amit 
igényelnek, konferencia, amíg régebben volt, újra vissza lehetne térni ehhez a célcsoporthoz. 
Lehetne finanszírozni bármilyen faluházhoz kapcsolódó tevékenységet, vagy a berendezését 
javítani. Ezek nem nagy összegek szerintem. 
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VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én azt mondom, hogy támogatható az árakat akkor meg 
kell szabnunk, valamilyen szinten pontosítsuk. Le kellene ülnünk a faluház vezetőjével, 
áttekinteni, hogy melyek azok az épületek, szobák amelyek igénybe vehetők. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Én csak egy javaslatot tettem erre vonatkozóan. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van egyéb még? Nincs kérdés? Tessék! 
 
IJF.CSONKA LÁSZLÓ lakó: Én azt szeretném kérdezni, hogy arról volt szó, hogy 
tájékoztatás lesz a konditeremmel kapcsolatosan. Arról nem beszéltünk semmit. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A képviselők megkapták a tájékoztatót, amit elfogadtak. Egy írásbeli 
tájékoztató volt. 
 
IJF.CSONKA LÁSZLÓ lakó: Mi abból nem kapunk? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Odaadom az én anyagomat, de ha valakinek kell, akkor 
lemásoljuk. Van még egyéb? 
 
Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést 17.44 órakor bezárta. 
 
 

K.m.f. 
 
 Vollmuth Péter       Lutár Mária 

 polgármester            jegyző 
 
 


